
 

Bestyrelsesmøde onsdag den 12. juni 2024 kl. 18.30 – 21.30 på Vandværket.  

Deltagere: Ruth Lundgaard (RL), Bjarne Pedersen (BP), Ulrik Lundgaard (UL), Mette Hunsdahl (MH), Pia 

Stranges (PS), Michael Thorbye (MT), Erik Buller Larsen  

Afbud: Jan Jensen 

1. Godkendelse af referat og dagsorden (5 min) Ansvarlig: MH 

• Endelig godkendelse af referater fra seneste møder 

• Endelig godkendelse af referat fra generalforsamling 

Referat: 
Begge referater bliver godkendt 

 

2. Korte meddelelser fra formanden og andre (5 min) Ansvarlig: MH/alle 

• Andet 

Referat: 
Ingen meddelelser 

 

3. Status på drift og igangværende arbejder på vandværket (30 min) Ansvarlig: Buller 

• Hændelser i driften siden sidste møde 
o Buller giver overblik over hændelser i driften 

 

• Nyt ift. igangværende/afsluttede arbejder 
o Målere uden forbrug 
o Slambassin opfølgning 
o Hegn 
o Status vedr. tilbygning og genetablering 
o IT-sikkerhed opfølgning – se vedsendt bilag 
o Andet 

Referat: 
Buller har fået et overblik over målere uden forbrug. Det er blandt andet byggepladser og lign.  
Der har været okker grumset vand fra boring 6 som kommer og går. Det kan være noget som river sig løs. 
Det er ikke noget alvorligt 
Der har været pejlinger af alle boringer og det ser normalt ud. Vi holder løbende øje med det, også efter 
alle de nye boringer i området bliver åbnet. 
Der har været nattesøgning efter et brud. Det blev fundet på en måler der løb, det er muligvis en stik 
ledning ind til huset. 
Hegnet til boring 6 burde være kommet men det er ikke kommet. Buller rykker. 
Tilbygning og genetetablering er færdig og det ser fint ud.  
Iltningstårnet er blevet renset – frem over bliver det en gang årligt. 
Der er kommet et tilbud fra X-automation på it-sikkerhed. Vi har gennemgået og det lyder ikke dyrt, men 
man bliver lidt bundet da det er x automations egne produkter. Vi beslutter at gå med X-automation. 

 



4. Nyt fra Vandrådet (10 min) Ansvarlig: BP  

• Bjarne orienterer om arbejdet og sager i Kalundborg Vandråd 

 Der er ikke noget nyt. Det mest interessante er det som kommer i næste punkt på dagsordenen  

 

5. Beslutning vedr. deltagelse i arbejdet med boringer og brønde (30 min) Ansvarlig: 
MH/BP  

• Mette orienterer fra mødet med de øvrige vandværker om et kommende vandsamarbejde om 
sløjfning af boringer og brønde. Bjarne orienterer om drøftelser i Vandrådet.  

• Bestyrelsen forholder sig til, om vi vil være med i det videre arbejde – og på hvilken måde. Der vil 
snarest blive indkaldt til næste møde for interesserede vandværker. 

• Se bilag 

Referat 
Der er meget snak om der er hjemmel i lovgivningen til at må bruge vandværket penge til at sløjfe 
brønde. Der er hjemmel hvis man som vandværker går sammen i et vandsamarbejde, og det er i 
interesseområde. 
Som udgangspunkt er det ejeren som søger, penge via puljen. Men man kan også som vandværk via 
ovennævnte vandsamarbejde.  
Der bliver i bestyrelsen argumenteret for at vi bør gå med i et sådant arbejde, og i hvert fald være åbent 
for det.  
Bestyrelsen bliver enig i at vi gerne vil gå med i et sådant arbejde. Bjarne deltager indtil videre i arbejdet. 

 

6. Status på økonomi (10 min) Ansvarlig: RL 

Ruth giver en status på økonomi, betalinger, henvendelser mv. 

• Herunder drøftelse af, hvordan/hvornår vi vil arbejde videre med investeringsplanen 

Referat: 
Der er ikke så mange restanser, der er væsentlig færre end sidste år. 
Der bliver drøftet om investering af en generator. Buller har hørt nogle priser på generator. Det bliver 
aftalt at Ulrik og Buller prøver at finde nogle priser på generator til næste gang. Og at vi gennemgår 
investeringsplanen på næste møde. 

 

7. Ny elaftale (15 min) Ansvarlig: Ruth 

• Bestyrelsen drøfter, om vi er interesserede i at indgå i en ny el-aftale 

• Se bilag 

Referat: 
Danske vandværker har er lavet nogle forslag til el aftaler med andel. Det bliver aftalt at Ruth gennemgår 
det og vender tilbage på næste møde. 

 

8. Opfølgning på generalforsamlingen 2024 (15 min) Ansvarlig: MH 

• Bestyrelsen samler op på afvikling, nye input mv 

Referat: 
Afviklingen var tilfredsstillende. Det fungerede god med en mindre sal. Der blev stillet forslag om at tage 
vandprøver på Kaldred siden. Vi vil næste vandprøve tage prøven på månevej i Kaldred. 

 

9. Beslutning om evt. overgang til sms-service fra Blue Idea (20 min) Ansvarlig: MH 

• Mette orienterer om Blue Idea og deres model og priser 



• Vi hører om Bullers erfaringer fra øvrige vandværker 

• Bestyrelsen beslutter, om vi vil gå videre med denne løsning 

• Se bilag 

Referat: 
Bestyrelsen drøfter oplæg. Umiddelbart finder vi det ret dyrt. Vi beslutter at undersøge om nuværende 
løsning hos Microwa kan udvikles. Vi udsætter beslutning til næste møde. 

 

10. Evt. (5 min) Ansvarlig: Alle 

• Næste møder:  
o Bestyrelsesmøder: 25/9, 28/11 
o Temaaften 23/10 – beredskabsplan, evaluering af bestyrelsesarbejde, investeringsplan 
o Andet 

Referat: 

 

       

Mette Hunsdahl, formand   Ulrik Lundgård, næstformand 

 

       

Ruth Lundgård, kasserer   Bjarne Pedersen, bestyrelsesmedlem 

 

       

Pia Stranges, bestyrelsesmedlem  Jan Jensen, bestyrelsessuppleant 

   

Michael Thorbye, bestyrelsessuppleant  Dato 


